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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor készül el a pécsi Engel János úti tűzoltó 
laktanya?" 

„Mikor készül el a pécsi Engel János úti tűzoltó laktanya?” címmel

Tisztelt Miniszter Úr!

Pécsett 2022-ben került átadásra a Tüzér utcában épült új tűzoltó laktanya. A tervek szerint ezzel
párhuzamosan a régi, Engel János utcában található épület felújítása is megtörtént volna, mivel ez a
városban a katasztrófavédelem számára egy nagyobb és fontosabb bázisnak számít. A cél az volt,
hogy az újonnan épült és a felújításra váró laktanya párhuzamos működésével gyorsabban érhetik
majd el a pécsi tűzoltók a térség tűzeseteit.

Sajnos a nyilvánosságra került információk alapján az Engel János úti laktanya felújítása teljesen
leállt,  mivel  a  generálkivitelező  és  az  alvállalkozó  között  az  együttműködés  ellehetetlenült.  Az
alvállalkozó beszámolója  szerint  a  munkához nélkülözhetetlen  kiviteli  tervek és  közműkiváltási
engedélyek hiányoztak, amit jeleztek a közbeszerzést megnyerő egyik cég, az Octopus Invest Kft.
felé, akik nem tettek érdemi lépéseket. Ezt követően egy független szakértő is az alvállalkozónak
adott igazat a vitás kérdésben, a katasztrófavédelmi főigazgatóság pedig 2022 őszén szerződést is
bontott a generálkivitelezővel, mivel a munkálatok teljesen leálltak.

Azóta a cég felszámolása megkezdődött és az is kiderült, hogy az Octopus Invest Kft. esetében nem
csak a pécsi tűzoltólaktanya, de számos más projekt is bedőlt.  Nem sikerült megvalósítaniuk az
őriszentpéteri  általános  iskola  590  milliós,  egy  váci  bölcsőde  415  milliós  korszerűsítését,  de
ugyanúgy szerződésbontásra került sor Csornán és Mosonmagyaróváron, ahol 1,2 és 1,1 milliárdért
építettek  volna  tanuszodát.  Azóta  az  is  napvilágot  látott,  hogy  a  két  szóban  forgó  cég  nem
rendelkezik  érdemi  tapasztalatokkal  az  építőiparban,  a  szükséges  szakemberekkel  sem
rendelkeznek.



A korábban  ebben a  témában  feltett  kérdéseimre  Rétvári  Bence  államtitkár  úr  érdemeben nem
válaszolt.  Arról  ugyanakkor  tájékoztatott,  hogy  az  építkezés  folytatása  érdekében  jelenleg  a
közbeszerzési eljárás előkészítését végzi az Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóság. Továbbá
arról is tájékoztatott, hogy a projekt fizikai és pénzügyi lezárásán dolgoznak annak érdekében, hogy
az új közbeszerzési eljárás mielőbb megindítható legyen.

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

• Hogy áll most jelenleg a szóban forgó projekt? A tervek szerint mikor indulhat meg az új 
közbeszerzési eljárás?

• Az Ön birtokában lévő információk alapján reálisan mikorra készülhet el a pécsi Engel 
János úti tűzoltó laktanya?

• Annak ismeretében, hogy az Octopus Invest Kft. több korábbi projektje is kudarcba fulladt,
hogyan fordulhatott elő az, hogy elnyerhették a pécsi tűzoltólaktanya felújítására kiírt 
közbeszerzést?

• A közbeszerzési eljárás során miért nem derült ki, hogy milyen problémák adódtak 
korábban a céggel?

• Az alvállalkozók információi szerint az Octopus Invest Kft.-nek már nem maradt vagyona. 
Ennek ismeretében van-e információjuk arról, hogy milyen formában történhet meg majd a
felelősségre vonás és a sértettek kártalanítása?

• A hírek szerint az Octopus Invest Kft. tevékenységének következtében kisvállalkozók 
mentek csődbe, őket milyen módon tervezik kártalanítani?

Válaszait előre is köszönöm!

Üdvözlettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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